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B A R A B Á S H AJ N A L

K özzétette tegnap a Maros-
vásárhelyi Táblabíróság a 
portal.just.ro oldalon az íté-

letet, miszerint elutasítja a csíksze-
redai vasúti felüljáró szomszédsá-
gában élők fellebbezését a Hargita 
Megyei Törvényszék alapfokú dön-
tése ellen, amely nem hagyta jóvá 

a hídépítési munkálatok leállítását 
követelő keresetüket. A döntés jog-
erős, nem fellebbezhető.

Zavartalanul folytathatják

Bors Béla, Csíkszereda alpolgár-
mestere a Székelyhonnak elmond-
ta: zavartalanul folytatódhatnak a 
munkálatok a vasúti felüljárónál, 
miután a táblabíróság igazat adott 
a csíkszeredai városházának. Terv 

szerint halad a felújítási munka, ha 
az időjárás is lehetővé teszi, akkor 
december első felében 10 darab tar-
tógerenda kihelyezése következik a 
híd Székelyudvarhely felőli oldalá-
ról indulva – magyarázta az alpol-
gármester. Hozzátette: egyelőre úgy 
látja, hogy időben be tudják fejezni 
az átépítést, és jövő őszre átadhat-
ják a forgalomnak a felüljáró hidat. 

Mint ismeretes, a felüljáró köz-
vetlen szomszédai közül többen 

pert indítottak a város ellen az 
újjáépítés módja miatt, azt kifo-
gásolva, hogy a kiszélesedő híd 
túl közel kerül a házaikhoz, 
leárnyékolja azokat, és el-
lehetetleníti az ingatlanok 
autóval történő megköze-
lítését. Követelték a mun-
kálatok felfüggesztését, 
de sem alapfokon, sem a 
táblabíróságon nem értek 
el sikert. Azonban az építkezési 
engedély érvénytelenítése érde-
kében kezdődött perük alapfokon 
tovább folytatódik.

Folytathatják a hídépítést
Nem kell leállítani a csíkszeredai vasúti felüljáró felújítási munkálatait

Nyolcmilliárdan 
vagyunk
Alig 11 évvel a hétmilliárdos 

mérföldkő átlépése után a világ 

népessége tegnap átlépte a 8 

milliárdot – közölte az Egyesült 

Nemzetek Szervezete (ENSZ). A 

nemzetközi szervezet szerint ez 

„fontos mérföldkő az emberiség 

fejlődésében”, és az éppen most 

zajló COP-27 konferencia idején 

emlékeztet „a bolygónkról 

való gondoskodás iránti közös 

felelősségünkre”. Az ENSZ 

szerint a mostani „példátlan 

növekedés” – hiszen 1950-ben 

még csupán 2,5 milliárd lakója 

volt a bolygónak – a várható 

élettartam fokozatos emelkedé-

sének köszönhető, ami a jobb 

közegészség, táplálkozás és 

személyes higiénia, valamint az 

orvostudomány fejlődésének 

következménye. Míg az 1800-as 

évekig a Földön kevesebb mint 

egymilliárd ember élt, csupán 

egy évtized kellett ahhoz, hogy 

7 milliárdról 8 milliárdra nőjön 

a populáció – emlékeztetett az 

ENSZ közleménye. A várakozá-

sok szerint 15 év múlva, 2037-

ben éri el a bolygó népessége a 

9 milliárdot, a 2080-as évekre 

pedig 10,4 milliárdnyian leszünk 

a Földön, de az ENSZ szerint 

ez a létszám a század végéig 

nem emelkedik majd tovább. A 

népességnövekedés a szegény 

országokban jelent komoly 

kihívást. Az 1,4 milliárd lakosú 

Indiában például, amely jövőre 

Kínát is megelőzve már a világ 

legnépesebb országává válik, 

a következő évtizedekben 

várhatóan jelentősen nő majd 

a városlakók száma. Holott 

a metropoliszok már most is 

túlzsúfoltak, és nem rendelkez-

nek alapvető infrastruktúrával. 

Mumbaiban a lakosság mintegy 

40 százaléka nyomornegyedek-

ben él, folyóvíz és áram nélkül. 

Az ENSZ szerint a 2050-re 

várható népességnövekedés 

több mint fele nyolc ország 

lakossága növekedésének lesz 

tulajdonítható. 

• R ÖV I D E N 

Nem függesztik fel a kivitelezést. 

Folytatódhat a vasúti felüljáró 

átépítése

▴  F OT Ó : P I N T I  AT T I L A

A N TA L E R I K A

„Óriási köd van, a terminálról 
nem látjuk a repülőgépet, még 
sincsenek fennakadások, nagyon 
pontosan érkeznek és indulnak a 
járatok” – fogalmazott Peti, aki 
elmondta, az okosberendezésnek 
köszönhetően még nem okozott 
fennakadást a sűrű köd, a gépek le 
tudtak szállni a kifutópályán, illet-
ve el tudtak indulni a marosvásár-
helyi repülőtérről. 

Korábban, ahogy többször írtunk 
róla, számos esetben okozott késést 
a köd, az is előfordult egy évvel ko-
rábban, ugyanebben az időszakban, 
hogy a Marosvásárhelyre tartó re-
pülőgépek Kolozsváron szálltak le, 
illetve nem is indultak el Marosvá-
sárhelyről, a járatokat törölni kellett 
a rossz látási viszonyok miatt. 

Ősszel, általában novemberben, 
valamint tavasszal, márciusban, gya-
kori a sűrű köd Marosvásárhelyen és 
környékén; ez leginkább akkor jel-
lemző, amikor plusz 3 és mínusz 2 
fok között ingadozik a hőmérséklet. A 

reptérigazgató szerint többek között 
a Nyárád és a Maros folyók találko-
zásánál kialakuló páradús levegő 
lehet a magyarázata a tartós sűrű 
ködnek, amely minden évben negatí-
van befolyásolja a folyók ta-
lálkozásának szomszédsá-
gában megépült repülőtér 
forgalmát. Ha lehűl az idő 
jóval nulla Celsius-fok alá, 
rögtön megszűnik a köd is. 
Akik utaznak ezekben a kö-
dös napokban, ajánlott, ha fi gyelik a 
marosvásárhelyi repülőtér honlapját 
és folyamatosan tájékozódnak a jára-
tok érkezéséről vagy indulásáról.

Egyelőre nincs fennakadás a légi közlekedésben
• A nagy köd egyelőre nem okoz gondot a marosvá-
sárhelyi Transilvania Repülőtéren. A járatok pontosan 
közlekednek, tájékoztatta a Székelyhont Peti András 
reptérigazgató. 

Egyelőre nem okoz gondot a köd 

a marosvásárhelyi reptéren

◂  F OT Ó : H A Á Z V I N C E

• Jogerősen elutasította kedden a Marosvásárhelyi Táblabíróság a csíkszeredai 
vasúti felüljáró átépítési munkálatainak leállítását célzó keresetet, helyet adva a 
Hargita Megyei Törvényszék alapfokú döntésének, amely szintén elutasította a híd 
szomszédságában lakók követelését. A döntés jogerős, nem lehet fellebbezni, így a 
munkálatok zavartalanul folytatódhatnak.




